AWARD CITATION

Surname, name, patronymic: GUS'KOV GAVRIIL GAVRILOVICH

Military rank Sr. sergeant

Position, unit Sr. pilot of 875 fisher aviation regiment

is recommended for order "LENIN"

1. Birth year 1923

2. Nationality Russian

3. In Red Army service since 1941

4. Party membership VKP(b) member candidate since 1942

5. Social background In Patriotic war:

In Patriotic war: Kalinin front: 26.10.1942 - 10.02.1943; North-Western front: 10.02.1943 - now.

6. Wounds and contusions None

7. Previous awards and commendations None

8. Draft military office Volunteered to the aviation pilot school

9. Awardee's and his family permanent intentionally obscured home address

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

He is devoted to the cause of the Lenin-Stalin party and the Socialist Motherland, disciplined, demanding towards himself officer. He is an excellent pilot, who can operate on the I-16, Yak-1, Yak-7b aircrafts (total 167 hours flying time).

He participated in the battles against he German invaders since 26 October 1942 and proved himself as a fearless air warrior. He is very willingly and enthusiastically engages in the assigned missions. He conducted 27 combat sorties on the Kalinin front and engaged in 14 air fights. On 15 January 1943, near town Velikiye Luki, he scored 3 air victories against 2 Me-109 and 1 Fw-190.

During the exceptionally short period of the engagement on the North-Western front, he carried out 12 combat mission scoring 3 victories against Me-109. On 27 February 1943, near the rail stations Peresa-Slugino, Olekhi, he shot down 2 enemy Fw-190 in one air fight, which was confirmed by the ground forces and by the report No45 of 210 fighter aviation division. On 06 March 1943, near Terremovo-Kotitsko, he shot down an Me-109.

On 09 March 1943, near the rail stations Pogorelovo-Astratovo, Baranovo, he shot down 2 more enemy aircrafts of the type Me-109f and He-111.

Comrade GUSKOV has extensive combat experience, which he skilfully uses to his advantage and shares willingly with his mates. He acts decisively and resourcefully during the air engagements. Disregarding enemy numerical superiority, he bravely engages in a fight and comes out victorious. In total during the period of th Patriotic war, comrade GUSKOV has made 39 combat sorties and scored 8 air victories against the enemy aircrafts.

For courage and bravery exhibited in the struggle against the German invaders, he deserves a state award - order "LENIN".

COMMANDER OF 875 FIGHTER AVIATION REGIMENT MAJOR signature /KOVALEV/

12 March 1943

For courage and bravery exhibited in the struggle against the German invaders, he deserves a state award - order "LENIN".

COMMANDER OF 274 FIGHTER AVIATION DIVISION COLONEL signature /KITAEV/

13 March 1943

II. Conclusion of the superiors

HE DESERVES ORDER "RED BANNER"

COMMANDER OF 1 FIGHTER AVIATION CORPS
MAJOR GENERAL OF AIRFORCE signature /BELETSKY/

15 March 1943

III. Conclusion of Army Military Council

IV. Conclusion of the Front Military Council

V. Conclusion of the award commission



4	
	A CONTRACTOR OF THE PARTY OF TH
	наградной лист
	Банилия, имя и стчество <u>ГУСБОВ</u> Равриии Гавринович
	Военное звание Старший сержант .
	Деляность, часть Пилот стерший 875 Истребительного
	Адиационного Полка
	Представляется к ордену"ланина"
	1. Год рождения 1925 2. Надискальность Русский
	B. CREKOPC BREMENIN COCTOUT 4. ROPTHANCELL ROLL. BIN/6/ c 1942
	5. Учестве в боях/гле и погле, Сречественная война. С 26.10.42 по 10.2.45 г. Калининский фронт, с 10.2.45 г. по настенцее время Съф.
	6. Higgs and and it heligent. He mades
4	7 Year purish Rairies, on/ st. names ornames/ No miser
	8. Каким РВК призван Добровольно - авиашкола пилотов
	9, Постоянный домашний адрес: /представляемого к награж- дению или его семьи/
	1. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг.
	Делу партии Л _е нина-С _т алина и социалистической родине предан
	Прединлинированный, требовательный к себе коменцир. Стличный
	летчик. Летает на саполетах: М-16,ЯК-1,ЯК-76, общии налет 167
	VILLENATE CLER & DEVILLE AND DE LA 10 D
	Уческий беев с германским фанты од с 26.10.42 года. В боях за родину проявил себя бесстраным воздушним бойцом. На задания
	конапрования на франте борьбы с германским фагизиом идет с боль.

ни мелением. На калининской фронте произвел 27 боевих вылетов, 14 воздушных боев. 15 января 1945 г. в районе Великие Луки

> RESEARCH GEGORKA

в воздушних боях сбил 3 самолета противника: МЕ-109 - 2 и 國-190 - 1. На Северо-Запалном сронте за исключительно короткий промежуток времени произвел 12 боевых выпетов, сбил 3 самолеть противники ин-109. 27.2.45 г. в районе Ст. Переса-Слуги но, Олеки сбил 2 самолета противника - фВ-190 в одном воздушном бою, подгвержденные наземними войсками и приказом 210 МА № 045 ол 7.3.43 г. 6.3.43 г. в рейсне Теремово-Котицко сбил самолет противника МЕ-109. 9.3.43 г. в районе Погорелове-Астратово Дераново ссил еце два семелета претивница: МЕ-109ф и 1 XE-111: Тов. Гуськов имеет боготый боевой оныт, который умело применяет в бою и нередает товарищам. В бою решительный, находина. Несмотря на преносходищие силы провывника омело вступает в бой и из боя выходит победителен. Всего за время отечественной вейни г. Гуськов произвел 59 боевых вытегов, N DOSHYMLIX GOIX COLD & COMOJETOB RECTABLISHED. • - За мужество и ствату, проявление в боях с германским фешизмем, достоен правительственной награды " орден "ЛЕНИНА" U " марта 1943 г.

	ствату, пропричные в болх с гер-
- орден ЛЕНИНА ·	оин правительственной награды -
ROMANI	MP 214 MAH 115 MA
"/3" марта 19-51. ПОЛ	HOBHUK:-MAGALIANTALB/
II. SAKUOPEHIE BE	MIECTORIUM HAHARAHHIMEB
Заслуживает Правительсвенно	ой награды ордена "Красное зкаше"
КОМАНДИР 1 ИСТ	ГРЕБИТЕЛЬНОГО АВАИКОРПУСА АЙОР АВИАЦИИ:-
" /5 " марта 1943 года.	Дим (белецкий).
"" 194_1,	UNIVOR
n. Sauldhild	BOENHOFO COBETA APMINI
Командующий " и лриией	Член Военного Совета
1/Vb0	CASO.
/з вание/	/seames/
"" 194 P.	
1y. Saigidin	LE BUHHUPO COBETA OPOHTA/Orpyra/
	1010-71-672
	72.
	19/10
	UNON
Командующий	Член Военного Совета
/ввание/	/seanne/
	ачальник штаба
"" 194 r.	/ввание/
94-11	Topland Topland
	NI STATE OF THE ST